
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2010-05-20, § 6 

 

 Tid Torsdagen den 20 maj 2010 kl 17.30 – 17.45 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justerat 20 maj 2010 

 
 

 

 

Joakim Larsson Mirja Räihä Järvinen 

  

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Joakim Larsson (M), ordförande  

Mirja Räihä Järvinen (S), vice ordförande  

 

Jan Tigerström (M)  

Helena Bonnier (M)  

Göran Kindvall (M)  

Ulf Fridebäck (FP)   

Jari Visshed (S)  

Berit Kruse (S)  

Emilia Hagberg (MP)  

Ann-Margarethe Livh (V)  

 
Ersättare: 

 Anders Alvebäck (M)  

Per Hallberg (M)  

Anette Hellström (M)   

Erik Slottner (KD)  

Christer Mellstrand (C)  

Maria Östberg Svanelind (S)   

Margareta Malm (S)   

Torkel Tigerschiöld (MP)  

Clara Lindblom (V)  

 

Förhinder har anmälts av ledamöterna Ingvar Snees (M), Katharina Gratschew (M) 

och Kenneth Nilsson (S) samt av ersättarna Sebastian Carlsson (M), Burhan Yildiz 

(FP), Bo Holmberg (S) och Gunnar Sandell (S). 

 
Tjänstemän: 

 Exploateringsdirektören Krister Schultz och nämndsekreteraren Eva Olofsson. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Ann-Charlotte Nilsson, Gunnar Jensen, Petra 

Nieto, Eva Olsson, Olle Cyrén och Åsa Wigfeldt samt biträdande 

borgarrådssekreteraren Thord Swedenhammar från roteln. 

 

 



  

 
 § 6 

Tillfälliga platser för ungdomsbostäder. Motion (2010:8). Svar på 

remiss 
Dnr E2010-511-00480 

Protokollsutdrag 

 

Beslut 

Exploateringsnämnden beslutar enligt kontorets förslag: 

 

1 Kommunstyrelsens remiss av motion (2010:8) av Ann Mari Engel (V) besvaras 

 med exploateringskontorets tjänsteutlåtande. 

 

2 Exploateringsnämnden förklarar beslutet omedelbart justerat. 

 

Ärendets handling   

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från den 20 april 2010. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordförande Joakim Larsson m.fl. (M), Ulf Fridebäck (FP) och vice ordförande 

Mirja Räihä Järvinen m.fl. (S) föreslår (se beslutet). 

 

2) Emilia Hagberg (MP) föreslår följande: 

 

 1 Exploateringsnämnden beslutar att bifalla motionen samt därutöver anföra 

  följande: 

 

 Bostadsbristen för Stockholms studenter är mycket stor, till och med akut. Vi 

 håller med motionären om att särskilda insatser behövs för att omedelbart öka 

 antalet studentbostäder, och att uppföra tillfälliga ungdomsbostäder är en av flera 

 viktiga åtgärder.  Mark som är avsedd för framtida exploatering för permanenta 

 bostäder eller andra byggnader, kan med fördel användas för tillfälliga bostäder. 

  

 Tillfälliga bostäder är en av flera åtgärder som krävs för att förbättra 

 bostadssituationen för stadens studenter. Såsom Miljöpartiet föreslagit tidigare, 

 bör var femte nyproducerad bostad vara anpassad för unga och studenter. Vi 

 behöver fler minikorridorer, trygga andrahandskontrakt förmedlade av 

 arbetsförmedlingen, fler kontor i ytterstaden etc.  

 

 Vad gäller Norra Djurgårdsstaden så är vi oroade över att antalet planerade 

 studentbostäder över huvud taget är så lågt.  

 

3)   Ann-Margarethe Livh (V) föreslår följande: 

 

 1 Exploateringsnämnden beslutar att bifalla motionen samt därutöver anföra 

  följande: 

 

 Motionen av Ann-Mari Engel (V) pekar på de svåra konsekvenserna som den 

 akuta bristen på hyreslägenheter i Stockholm får för stadens unga. Enligt 

 Hyresgästföreningen saknar över hälften av länets innevånare mellan 20 och 27 



  

 år egen bostad. Unga tvingas flytta runt mellan otrygga andra- och tredje-

 handskontrakt, bo inneboende utan besittningsrätt eller hemma hos föräldrarna i 

 flera år mot sin vilja, vilket försvårar övergången till vuxenlivet. Studenter är 

 tvungna att tacka nej till studieplatser på grund av att de inte hittar en bostad i 

 tid, vilket på sikt riskerar att hota Stockholm som en ledande kunskapsregion. 

  

 Staden är med andra ord i akut behov av både studentbostäder och mindre 

 hyresrätter som unga har råd att efterfråga. Exploateringskontoret berör dock i 

 stort sett enbart studentbostäder i sitt tjänsteutlåtande.  

 

 Vänsterpartiet vill framhålla att 3 400 färdigställda studentbostäder, varav 1 030 

 var tillfälliga, de senaste tio åren är långt mindre än vad som behövs för att möta 

 behoven hos länets studenter. Staden måste i högre utsträckning markanvisa till 

 exempelvis SSCO och aktivt verka för att sänka produktionskostnaderna för nya 

 studentbostäder. Samtidigt har nyproduktionen inte i tillräcklig utsträckning 

 anpassats efter ungas behov av små hyreslägenheter med låga hyror. Under den 

 senaste mandatperioden har den borgerliga majoriteten istället prioriterat 

 byggandet av nya bostadsrätter och ombildningar av allmännyttan – vilket har 

 försämrat ungas möjligheter att få en egen bostad.  

 

 För att komma till rätta med bostadsbristen i Stockholm krävs det långsiktiga 

 lösningar och att stora delar av nyproduktionen ställs om för att möta behoven 

 hos Stockholms unga. Samtidigt måste staden ta krafttag för att underlätta för de 

 unga som i dags dato befinner sig på den osäkra andrahandsmarknaden och 

 ständigt tvingas flytta mellan tillfälliga bostäder.  

 

 Idag tar det cirka sex år för ett bostadshus att gå från bygglovsansökan till 

 slutförande, inklusive tid för behandling av överklaganden. Nätverket 

 Jagvillhabostad.nu har i en studie undersökt möjligheten att få fram bostäder för 

 unga i en snabbare takt än idag, men utan att standarden i bostäderna sänks. I 

 studien har man fastnat för just tillfälliga bygglov och de modulhus som Ann-

 Mari Engel (V) efterlyser en utredning av. Även de två fokusgrupper som 

 användes i studien var starkt positiva till av ett framtida boende i denna typ av 

 boendeform.  

 

 Vänsterpartiet menar att Stockholms stad måste agera omgående för att förbättra 

 situationen för unga och studenter på bostadsmarknaden. Det krävs att staden 

 vågar tänka nytt kring bostäder och nyproduktion. Allt annat vore ett svek mot 

 Stockholms unga.  

 

Beslutsgång 

Ordförande Joakim Larsson (M) ställer de framlagda förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt kontorets förslag. 

 

Reservation 

Emilia Hagberg (MP) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 

Ann-Margarethe Livh (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 

Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av vice ordförande Mirja Räihä Järvinen m.fl. (S) enligt 

följande: 



  

 

 Bristen på både studentbostäder och ungdomsbostäder är stor i Stockholm. Vi 

 anser att det är viktigt att bygga permanenta bostäder även om tillfälliga bostäder 

 kan avhjälpa situationen under en tid. Det måste byggas små lägenheter, 

 lägenheter som ungdomarna har råd att efterfråga. 

 

 Vi anser att frågan är så viktig att arbetet bör bedrivas regionalt, därför avser vi 

 bygga 3000 studentbostäder och 11 000 ungdomsbostäder i regionen 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Eva Olofsson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


